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Συνέντευξη του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη κ.Μιχάλη 

Χρυσοχοΐδη στον  δηµοσιογράφο Ν. Χατζηνικολάου (REAL FM) 

(23-10-2009) 

 
∆ηµοσιογράφος: Πάµε  τώρα  να  καληµερίσουµε  τον  Υπουργό  
Προστασίας  του  Πολίτη ,  τον  κύριο  Μιχάλη  Χρυσοχοΐδη .  Κύριε  Υπουργέ  
καλή  σας  ηµέρα .   
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Καλή  σας ηµέρα κύριε
Χατζηνικολάου .   
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∆ηµοσιογράφος: Σήµερα  θα  έχουµε  και  διαφωνίες .  Ξέρετε  πόσο  σας  

εκτιµώ  και  πόσο  πιστεύω  σε  εσάς .   
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Ό τι θέλετε .  Όσες απαιτούνται
γ ια  να  ενηµερώσετε σωστά τους  ακροατές .   
 
∆ηµοσιογράφος: Θα  έχουµε  και  διαφωνίες  σήµερα .   
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Βεβαίως .   
 
∆ηµοσιογράφος: Και  ξεκινώ  από  την  πρώτη .  Γιατί  ο  Τσιατούρας  να  
φύγει  µε  αφορµή  αυτό  το  επεισόδιο ,  που  κατά  την  γνώµη  µου  ήταν  
ένα  µ ικροεπεισόδιο ,  άνευ  ιδ ια ίτερης  σηµασίας  και  να  µην  φύγει ,  γιατί  
εγώ  πιστεύω  ότι  έπρεπε  να  φύγει ,  την  ηµέρα  που  αναλάβατε ;   
 Να  µη  φύγει  δηλαδή  χρεωνόµενος  τα  όσα  συνέβησαν  στην  

Αθήνα  και  στην  υπόλοιπη  Ελλάδα  τους  τελευταίους  µήνες  και  ιδ ίως  

τον  περασµένο  ∆εκέµβριο;  
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Κύριε  Χατζηνικολάου  κατ ’  
αρχήν  ήρθα στο Υπουργείο αυτό ,  το  παλιό ∆ηµόσιας  Τάξης  -  τώρα
Προστασίας  του Πολίτη ,  µετά  από  6 χρόνια και θέλω να  σας πω ότ
είµαι πάρα  πολύ αιφνιδιασµένος και πάρα  πολύ φοβισµένος .   
 Είµαι ένας  άνθρωπος  που  δεν  φοβάµαι ,  αλλά αυτή  τη στιγµή
πραγµατικά κοιτάζω γύρω  µου  να δω τι συµβαίνει .  Επίσης ,  είµαι ένας
άνθρωπος που  δεν  µου αρέσει να  κόβω κεφάλια .  Είµαι δηµοκρατικός
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πολιτ ικός ,  πιστεύω  και  µου  αρέσει ο  διάλογος .  Και  επίσης  πιστεύω στη
συνέχεια του  κράτους .   
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 Κατά αυτήν  την έννοια λοιπόν ,  δεν ήρθα εδώ να  κάνω αλλαγές
αυτή τη  στιγµή .  Αλλαγές  είναι να γίνουν τον Μάρτιο .  Ωστόσο ,  από την
πρώτη  µέρα που ήρθα ,  συγκέντρωσα  τους αξιωµατικούς ,  την ηγεσία
κατ ’  αρχήν ,  στη συνέχεια τους αξιωµατικούς  όλης της χώρας και  τους
είπα ορισµένα πράγµατα: ότι πρέπει να  είµαστε  σοβαροί και
επαγγελµατίες .  Να  µην έχουµε  µ ία  αστυνοµ ία ,  στην  οποία οι  πολίτες
θεωρούν  ότι υπάρχουν  γκαφατζήδες ,  ότι κάνουν  λάθη ,  ότι  ασκούν  βία ,  
ότι ε ίναι αυθαίρετοι ,  ότι τους δουλεύουν  διάφοροι  κουκουλοφόροι  κα
λοιπά .   
 ∆υστυχώς αυτή η  λογική δεν υπάρχε αυτή τη στιγµή  εδώ ,  κύριε
Χατζηνικολάου .  Λυπάµαι που  το  λέω .  Έχει χαλάσει η αστυνοµ ία .  Να
σας το  πω πολύ απλά για  να  το ακούσουν  όλοι .   
 Και  το λέω  µε πόνο  ψυχής  πραγµατικά ,  γιατί άφησα  µ ία
υπηρεσία λαµπρή .  Ξέρετε ,  ειλ ικρινά  δεν  θέλω να ρίξω  µοµφή και
προπάντων στον αρχηγό της  αστυνοµ ίας ,  ο  οποίος  είναι  και φ λος  µου
και  έχουµε  κάνει  πολλές  επιτυχίες  µαζί .   
 Ήρθα και  διαπίστωσα  ότι υπήρχε  µ ία  λογική  της αδράνειας .  
«Μην πειράζετε τίποτα». «Αφήστε τα  όλα  όπως είναι». «Να  µην
αγγίξουµε τίποτα ,  αρκεί να περνάνε  οι  µέρες». Για αυτό σκοτώθηκε το
παιδί πέρσι  τον ∆εκέµβριο ,  κύριε Χατζηνικολάου .   
 Κάθε βράδυ ,  διαρκώς κύριε Χατζηνικολάου ,  γινόντουσαν εκεί
µάχες  και  κάποια στιγµή  ένας  τρελός αστυνοµ κός σκότωσε ένα  αθώο
παιδί .  Λοιπόν ,  δεν  µπορούµε  να συνεχίσουµε έτσι .  
 ∆εν είναι το  περιστατικό ,  δεν  είναι  µεγάλο το  περιστατικό ως
προς  την  … 
 
∆ηµοσιογράφος: Το   περιστατικό δεν είναι  µεγάλο και πρέπει  να  σας
πω  ότι  βλέποντας  το βίντεο ,  ο Παπαχρήστος ,  ο  παλαιός εκφωνητής
του Πολυτεχνείου  είναι ένας άνθρωπος που  εκτιµώ  και αγαπώ
ιδιαίτερα ,  ιδ ίως γιατί  δεν  εκµεταλλεύτηκε ποτέ  πολιτ ικά  τις επιτυχίες
και  την προσφορά  του τότε ,  τις επιτυχίες  του αντιδικτατορικού αγώνα
και  την  προσφορά του σε αυτόν .   
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 Όµως ,  πρέπει  να σας  πω  ότι τον είδα  να απλώνει το  χέρι του για
να  βγάλει το  κράνος του αστυνοµ ικού .   

        
   

  

   
       

     
 

      ι
        

     
     

     
     

    
     ί

     
   ι

  
      

 ι  ι

    ι  
  

 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Πολύ  σωστά το θέτετε .   
 
∆ηµοσιογράφος: Και  θέλω  να  σας  πω ,  ότι  µου  στέλνουνε  Έλληνες  που  
µας  ακούνε  από  το  διαδίκτυο ,  µηνύµατα ,  ότι  αν  αυτό  συνέβαινε  για 
παράδειγµα  στο  Μόναχο ,  όπου  µου  στέλνουν  τα  µηνύµατα  οι  
συµπατριώτες  µας ,  σε  πηγαίνουν  σηκωτό  µέσα ,  αν  απλώσεις  το  χέρι  
στον  αστυνοµ ικό .   
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Σωστά .  Και εγώ  τιµώ τον
Μήτσο  τον Παπαχρήστο για τους  αγώνες του και  για  την παρουσία  του
στην  δηµόσια ζωή .  Ωστόσο  δεν είναι  εκεί το  πρόβληµα .  Το πρόβληµα
ξέρετε  ποιο είναι;  
 Η αστυνοµ ία πήρε  µ ία εντολή από  µένα προσωπικά  εδώ κα  15 
µέρες περίπου ,  από την  µέρα που έγιναν τα πρώτα  επεισόδια και  τα
σπασίµατα εκεί .  Τη δεύτερη  µέρα  µου  στο Υπουργείο ,  άρχισαν να
σπάζουν οι κουκουλοφόροι γ ια  µ ία ακόµη φορά .   
 Τους είπα ,  δεν θα  ξαναϋπάρξουν ζηµ ιές  στην  Αθήνα και
αρχίσαµε να  µπαίνουµε στα Εξάρχεια .  Εκεί υπήρξαν  διάφορες
αντιδράσεις ,  γιατί  µετά  από πάρα πολλές  δεκαετίες  µπήκε  µέσα στα
Εξάρχεια η αστυνοµ ία .  Τη δεύτερη  µέρα της Υπουργ ας  µου .   
 Τους είπα λοιπόν ότι  πρέπει  να  είµαστε πολύ  προσεκτικοί .  ∆εν
πρέπει  να  δώσουµε καµ ία  αφορµή ,  διότι ορισµένοι είνα  ιδεοληπτικοί , 
δεν θέλουν  την αστυνοµ ία .  Καταλαβαίνετε .   
 Ο ΣΥΡΙΖΑ ρωτά  γιατί  αστυνοµεύονται τα Εξάρχεια;  Πρέπει να
µας πε τουλάχ στον… 
 
∆ηµοσιογράφος: Ναι ,  αλλά  αυτά  είναι  φοβερά  πράγµατα  κύριε  
Υπουργέ .  Με  συγχωρείτε  πολύ .   
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  ∆εν  µε  καταλαβαίνετε .   
 
∆ηµοσιογράφος: Είναι  δυνατόν  κάθε  φορά που πάει ένας αστυνοµ κός
να  κάνει  µ ία έρευνα ,  να  µπαίνουνε  µπροστά  5 – 10 στελέχη  από
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συγκεκριµένο πολιτ ικό  χώρο για να  µην κάνουν την δουλειά τους  οι
αστυνοµ κοί;  
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Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Συµφωνώ  απόλυτα  µαζί  σας  και
µάλιστα  πρέπει να  µας πουν που θέλουν τελικά να αστυνοµεύουν .  
Στην Πλατεία Βάθης  παραδείγµατος  χάριν  µπορούµε να κάνουµε
αστυνόµευση;  Είναι αυτό κοινοβουλευτική  δηµοκρατία; Είναι
κοινοβουλευτική λογική;  
 Αυτά  είναι απαράδεκτα πράγµατα .  Εν πάση περιπτώσει  όµως ,  
που είναι το λάθος της αστυνοµ ίας λοιπόν;  Εκεί κύριε  Χατζηνικολάου
υπήρχε  µ ία εκδήλωση ,  υπήρχε  ένας  αρχηγός κόµµατος  και  εκεί πήγαν
κάποιο αστυνοµ κοί να κάνουν έρευνες .  Αυτό  είναι απαράδεκτο . 
Σηµαίνε ότι οι άνθρωποι δεν  σκέφτονται .  ∆εν αξιολογούν  τα
πράγµατα .  ∆εν καταλαβαίνουν  την δύσκολη θέση  του Υπουργού τους .   
 Ο οποίος  βγήκε  και  είπε ότι θα τσακίσω οποιονδήποτε
ακουµπήσει δηµόσια ή  ιδ ιωτική  περιουσία ,  αλλά ταυτόχρονα  θα
τσακίσω  και οποιονδήποτε αυθαιρετεί  σε  βάρος  πολίτη  µε βία ή
αστυνοµ ική αυθαιρεσία .   
 Ε ,  λοιπόν  αυτό σηµαίνει ότι δεν σκέφτονται ,  που σηµαίνει ότι
δεν εργάζονται  καλά κύριε Χατζηνικολάου .  Και αυτή είναι αυτή τη
στιγµή  η  δική  µου  ένσταση στη δική σας αν θέλετε ,  κριτ ική .   
 ∆εν ανέχοµαι δηλαδή άνθρωποι έξυπνοι να πράττουν κατά αυτόν
τον τρόπο .  Γιατί  υπάρχουν άνθρωποι σοβαρο  µέσα στο Σώµα ,  
υπάρχουν έξυπνοι άνθρωποι ,  υπάρχουν  άνθρωποι που δουλεύουν  µέρα
νύχτα .  Είναι κρίµα λοιπόν να συµβαίνει αυτό και δεν θα το  επιτρέψω
να  συµβεί ξανά .   
 Για  αυτό θέλω να ξεκινήσουµε  µ ία  νέα ηγεσία ,  µε ανθρώπους  οι
οποίοι  έχουν όρεξη ,  διάθεση να ξαναφέρουµε την κοινωνική ειρήνη
και  να προστατεύσουµε τα έννοµα αγαθά ,  τις περιουσίες των πολιτών .  
∆εν θα επιτρέψουµε  σε κανέναν κα το εννοώ  αυτό ,  να  λειτουργήσει
διαφορετικά .  Η ευνοµ ία  θα υπάρχει  παντού και η ανοµ ία θα παταχθεί
από όπου και αν προέρχετα .   
 Πρέπει να τελειώνουµε  µε αυτά κύριε Χατζηνικολάου .   
 
∆ηµοσιογράφος: Θα  επιµείνετε  κύριε  Υπουργέ  στο  να  πάψει  να  υπάρχει  
το  άβατο  στα  Εξάρχεια;   Είναι  κρίσιµο  θέµα .   
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Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Σας δηλώνω τα εξής και σε
εσάς  και στους ακροατές  σας .  Σας δηλώνω ότι δεν  θα  φύγει η
αστυνοµ ία από  τα  Εξάρχεια ,  µέχρις  ότου  και ο τελευταίος αντιληφθεί
ότι θα πάψει να  είναι ορµητήριο για καταστροφές από τους
χούλιγκανς και τους βανδάλους .  Και επίσης κύριε Χατζηνικολάου ,  
επειδή  µ ιλάµε ,  άκουσα χθες τον  κύριο Τσίπρα να  λέει γ ια την
αστυνόµευση στα  Εξάρχεια .   

      
       
     

         
      

       
 

   
     

       
 

   
      

       
     

      

 
      
      

      
 

    
      

       
 

    
       

      

 Τα  Εξάρχεια  είναι υποβαθµ ισµένη  περιοχή .  Γιατί δεν  υπάρχει
ανακύκλωση παραδείγµατος χάριν στα Εξάρχεια;  Γιατί  δεν  υπάρχουν
µ ία  σειρά λειτουργίες της πόλης που  υπάρχουν στα  άλλα  σηµεία και
δεν υπάρχουν  και  εκεί;   
 Άρα ,  ουσιαστικά  µ ιλάµε για  µ ία  υποβαθµ ισµένη περιοχή .  Θα  είναι
εκεί λοιπόν  η  αστυνοµ ία .  Θα είναι εκεί παρούσα .  ∆εν  θα επιτρέψουµε
σε κανέναν  να κάνει  καµ ία  καταστροφή ,  δεν θα επιτρέψουµε ποτέ να
γίνουν  καταστροφές  και  θα δώσουµε τη  µάχη για  τη ευνοµ ία ,  θα
δώσουµε  τη  µάχη για  να προστατέψουµε τα δηµόσια αγαθά ,  τα
αυτονόητα .   
 
∆ηµοσιογράφος: Η  «Ελευθεροτυπία» σήµερα  σας  ασκεί  κριτ ική .  Λέει  
ότι  είναι  µπούµερανγκ  η  γραµµή  «ευνοµ ία  παντού» και  θέλω  το  σχόλιό  
σας .  Όπως  επίσης  ο  κύριος  Τσίπρας  ζητάει  έλεγχο  της  αστυνοµ ίας  από  
διακοµµατική  Επιτροπή  της  Βουλής  και  εγώ  πρότεινα  πριν  από  λίγο ,  σε  
κάθε  γειτονιά  να  κάνουµε  µ ία  Επιτροπή  οι  πολίτες  και  να  διοικούµε 
την  αστυνοµ ία  µε  Επιτροπές .   
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Κοιτάξτε ,  το  «ευνοµ ία παντού» 
αν  δεν  είναι συνταγµατική επιταγή ,  τι ε ίναι δηλαδή;  ∆εν είναι
συνταγµατική επιταγή στη δηµοκρατία να  υπάρχει παντού ευνοµ ία; 
∆ηλαδή να προστατεύονται  οι  περιουσίες ,  οι ζωές των ανθρώπων ,  να
µην  υπάρχουν ληστείες ,  κλοπές ,  ναρκωτικά ,  όπλα;  

Κύριε Χατζηνικολάου θέλω  να σας  πω ,  επειδή  κάνετε  ζωντανό
ρεπορτάζ και διαρκώς  είστε παρών  στην  δηµόσια ζωή ,  ότι  οι φυλακές
αυτή τη  στιγµή καθοδηγούν όλο το έγκληµα και  κινούνται  µέσα  από
τους χούλιγκανς ,  τους  βανδάλους .   

Πολλές φορές  στην τροµοκρατία ,  µε ληστείες  τραπεζών ,  µε
µαύρο χρήµα που  διακινε ίται  αυτή τη στιγµή από το  οργανωµένο
έγκληµα .  Η  ευνοµ ία λοιπόν  είναι  κάτι πρωτοφανές ή το  προφανές για
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την  δηµοκρατία; Όσο για τις θέσεις  του ΣΥΡΙΖΑ ,  νοµ ί ζω ότι  ο
διάλογος είναι καλός .   
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∆ηµοσιογράφος: Πάντως  εδώ  ρωτούν  οι  πολίτες  αν  γινόταν  ένας  φόνος  
και  ο  εγκληµατίας  έτρεχε  να  κρυφτεί  σε  µ ία  πολιτ ική  εκδήλωση  ενός  
κόµµατος ,  δεν  θα  έπρεπε  να  καταδιωχθεί ,  δεν  θα  έπρεπε  να  γίνε ι  
έρευνα;   
 
Υπουργός  Προστασίας  του  Πολίτη:  Βεβαίως έπρεπε να
καταδιωχθεί ,  αλλά  κάτω από κάποιες σηµαντικές προϋποθέσεις .  Κα
µ ια  σηµαντική προϋπόθεση είναι ότι  ειδοποιε ίς  τον επικεφαλής ,  τον
υπεύθυνο  εν πάση περιπτώσει αυτής της  εκδήλωσης ,  ότι υπάρχει
κάποιο πρόβληµα εδώ .   
 Γιατί η αστυνοµ ία πρέπει να κάνει  τη δουλειά της .  Κα τότε
νοµ ί ζω θα υποχρεωθεί  ο καθένας να δώσει  την  άδεια  στην  αστυνοµ ία
να  κάνει τη δουλειά της .   
 Θέλω να πω ,  δεν υπάρχουν  άβατα και δεν υπάρχουν άσυλα .  Ο
διάλογος για το  θέµα της αστυνόµευσης  συνολικά  και  της  αστυνοµ ίας
ε ίναι εδώ ,  είµαι  παρών και θα κάνω διάλογο  µε όλα  τα κόµµατα .   
 Αλλά ,  λογικές  του τύπου ,  «µην  αστυνοµεύετε αυτή  την περιοχή
και  αστυνοµεύστε  µ ία  άλλη  περιοχή», και λογικές τύπου  «Γάζας», δεν
έχουν να κάνουν  µε την κυβέρνηση του ΠΑ ΣΟ .Κ .  Η κυβέρνηση  του
ΠΑ ΣΟ .Κ θα σεβαστεί  µέχρι  κεραίας  τα  ανθρώπινα  δικαιώµατα και  τις
ατοµ ικές ελευθερίες .   
 Για  αυτό ,  ιδρύω  γραφείο στο αρχηγείο του σώµατος για  την
αστυνοµ ική αυθαιρεσία και  αλλάζω  το  πειθαρχικό δίκαιο .  Κύριε
Χατζηνικολάου ,  σας δηλώνω απερίφραστα  και  κατηγορηµατικά:  η
λογική  του νόµου και της τάξης ,  η λογική του αυτονόητου  και η
προστασία της  περιουσίας  των πολιτών κα  της ζωής και της
συµβίωσης των ανθρώπων ,  της κοινωνικής  ειρήνης θα  είναι γ ια  εµάς
µ ία  καθηµερινή  υπόθεση .    
 Το  δηλώνω αυτό  κατηγορηµατικά   και  δεν πρόκειται να κάνω
πίσω  σε αυτήν την  υπόθεση .   
 
∆ηµοσιογράφος: Κύριε Υπουργέ σας ευχαριστώ  θερµά .   
 

  


